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Dr. Szili Katalin asszony
Az Országgyűlés elnöke

Írásbeli kérdés

Helybe n

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 .§ (2) bekezdése alapján „Mit tesz a kormány, hogy elejét vegye a rendkívü l
alacsony szőló-felvásárlási árnak?” címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Gráf Józse f
földm űvelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

A sző lő szüreti időszakához közeledve ismét feszült helyzet kezd kialakulni termel ő -
felvásárló - állam között .

A sajtóban rémítésképpen megjelent, hogy főleg itt az alföldön, de más borvidékeken is maximum
30.- Ft lehet a sz őlő kilónkénti felvásárlási ára . A felvásárlók azzal érvelnek, hogy jelentős a készlet
az általános válság miatt, a bankok gyakorlatilag kivonultak a finanszírozásból, így felvásárlásr a
sem adnak hitelt, az olasz import bor továbbra is komoly konkurencia .
Nyilvánvaló, hogy 30 .- Ft/kg-os áron sző lőt termelni csak veszteséggel lehet, még a felvásárló se m
tudná ilyen áron önmagának megtermelni a sző lő t. Az pedig senkinek sem lehet érdeke, hogy a
magyar gazdák fejezzék be a szőlőtermelést .

Ugyanakkor ismert, hogy május-júniusban el őkészítésre, és kihirdetésre került bizonyos
mennyiségű bor lepárlása. Sajnos az id ő rövidsége, az információhiány, a bonyolult kiírási feltéte l
együttesen azt eredményezte, hogy a felhasználható lepárlási kvóta nem lett kihasználva . Valószínű,
hogy újra meg kellene nyitni a lepárlást .

Mindezek miatt kérdezem :

n Mit kíván tenni, hogy a feszült helyzet enyhüljön?
n Mekkora az utolsó felmérés alapján a magyarországi borkészlet ?
n Mekkora volt a tavalyi, és az eddigi idei olasz import bor mennyisége ?
n Tervezi-e, hogy a lepárlási kvótát kihasználva, újra megnyitásra kerüljön a lepárlás ?
n Tervezi-e, hogy közbenjárjon a borászok érdekében a hiteljutáshoz a kereskedelm i

bankoknál, és esetleg elkülönített kvótával az MFB-nél?



n Van-e a felvetetteken kívül olyan kormányzati eszköz és szándék, amely enyhítheti a
kialakulóban lévő feszültséget, és legalább a tavalyi akkor is alacsonynak t űnő felvásárlási
árakat kieszközli?

Várom válaszát !

Budapest, 2009 . július 29 .

Font Sándor
Fidesz — Magyar Polgári Szövetség
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